
       Protokół Nr 2/10

z posiedzenia Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych Rady Miasta Ełku, które 
odbyło się w dniu 20 grudnia 2010 roku.

Obrady  Komisji  otworzył  i  prowadził  Przewodniczący  Komisji  Idzi  Podwojski. 
W posiedzeniu  udział  wzięli członkowie Komisji  w/g załączonej listy   obecności; 
na  10 członków  Komisji  w  posiedzeniu uczestniczyło 8.  W związku z tym obrady 
Komisji i podejmowane decyzje są prawomocne.
W posiedzeniu Komisji nie uczestniczyli radni: Jan Wielgat i Bogusław Wisowaty.

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli:
 Z-ca Prezydenta Miasta – Włodzimierz Szelążek,
 Inspektor Wydziału PiSS – Anna Lewandowska,
 Pełnomocnik  ds.  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych 

i Narkomanii  – Irena Podlecka,
 Naczelnik Wydziału SiR – Renata Samełko,
 Skarbnik Miasta – Jarosław Wróbel.

Przyjęty porządek obrad:
1.  Przyjęcie porządku obrad. 
2. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia Komisji.
3. Projekt budżetu miasta na 2011 rok.
4. Propozycje do planu pracy Komisja na 2011 rok.
5. Opinia   do projektów uchwał,  które będą przedmiotem obrad najbliższej  sesji  

Rady  Miasta.
6. Sprawy różne i wolne wnioski.

Do punktu  1 - ego   
Przewodniczący  Komisji  Idzi  Podwojski  zapoznał  zebranych  z  propozycją 

porządku obrad.
Członkowie Komisji nie wnieśli uwag i  jednomyślnie poprzez aklamację przyjęli 

zaproponowany porządek obrad jw.  
 
Do punktu  2 - ego

Przewodniczący  Komisji  Idzi  Podwojski  zwrócił  się  o  zgłaszanie  uwag  do 
protokółu z ostatniego posiedzenia Komisji.

Członkowie  Komisji nie  zgłosili  uwag  i  poprzez  aklamację;  jednomyślnie 
przyjęli protokół Nr 1/10 z dnia 6 grudnia 2010 roku z ostatniego posiedzenia Komisji. 

Do punktu  3- ego
Skarbnik  Miasta  Jarosław  Wróbel  omówił  zadania  działu  851  ochrona 

zdrowia i działu 852 pomoc społeczna. 
Przewodniczący Komisji Idzi Podwojski zwrócił uwagę, że nie może znaleźć w 

budżecie miasta poręczenia dla spółki „Pro-Medica”.   
Skarbnik  Miasta  Jarosław  Wróbel  wyjaśnił,  że  po  stronie  wydatków 

zabezpieczenie  środków na poręczenie  znajduje  się  w dziale  757 obsługa długu 
publicznego  rozdz.  75704   §  8020  wypłaty  z  tytułu  poręczeń  i  gwarancji  kwota 
843.566 . 



Wiceprzewodniczący Rady Miasta Jerzy Czepułkowski – można byłoby zapisać, 
że kwota 580 tys zł są to  środki finansowe na poręczenie kredytu dla spółki „Pro-
Medica”  i  będą  w  miarę  uwalniania  przekazywane  sukcesywnie  do  spółki  na 
inwestycje.

Skarbnik Miasta  Jarosław Wróbel  –  nie  może być  takiego zapisu  w uchwale 
Rady Miasta. Natomiast jeżeli wpłynie taki wniosek, podobnie jak to było w tym roku, 
Rada Miasta może podjąć w tej sprawie decyzję w formie uchwały.

Przewodniczący  Komisji  Idzi  Podwojski  odczytał  wnioski,  które  Komisja 
poprzedniej  kadencji  Rady  Miasta  skierowała  do  Prezydenta  Miasta.  Dzięki  tym 
wnioskowanym środkom, których nie ma obecnie w projekcie budżetu spółka „Pro-
Medica” mogłaby pozyskać pieniądze zewnętrzne.
Wywiązała się dyskusja.

Radna Irena Markowska zwróciła uwagę na wniosek o przeznaczenie  200 tys. zł  
na  dofinansowanie  zakupu   tomografu  komputerowego  dla  spółki  „Pro-Medica”. 
Obecnie użytkowany tomograf jest słabej klasy, II rzędowy. Można na nim wykonać 
jedynie część badań. Powinniśmy posiadać tomograf przynajmniej VI rzędowy. Nowy 
tomograf to kwota rzędu 1.600 tys. zł.

Wiceprzewodniczący Komisji Jerzy Czepułkowski wyjaśnił, jak doszło do tego, że 
Komisja przyjęła taki wniosek. Na jednym z posiedzeń Komisji Prezes spółki „Pro-
Medica” powiedział, że jest wyjątkowa okazja odkupienia użytkowanego tomografu 
za znacznie niższą cenę. Czy zatem w ogóle taki zakup jest zasadny, nawet tego 
lepszej klasy, skoro i tak robione są badania w Szpitalu Wojskowym. Ile tych badań 
spółka „Pro-Medica” wykonuje w Szpitalu Wojskowym?

Radna Irena Markowska – na pewno część bardziej specjalistycznych badań i 
tak trzeba będzie robić w Szpitalu Wojskowym. Ze swojej strony zorientuje się, jakie 
jest stanowisko firmy „Fantom”, która użytkuje tomograf na podstawie umowy z NFZ 
w szpitalu. Czy firma zamierza sprzedać aparat. Wysokospecjalistyczne badania to 
tylko kilka procent pacjentów.

Przewodniczący Komisji Idzi Podwojski – może nie określajmy w tej chwili klasy 
tomografu komputerowego, powinien on być jak najnowocześniejszy, na tyle ile nas 
będzie  na  to  stać.  Dlatego  też   wniosek  o  przeznaczenie  kwoty  200  tys.  zł  na 
dofinansowanie zakupu  tomografu komputerowego dla spółki „Pro-Medica” jest jak 
najbardziej zasadny.

Przewodniczący Komisji Idzi Podwojski zwrócił się o przegłosowanie pierwszego 
wniosku:
− w przyszłorocznym budżecie miasta środki finansowe uwalniane z poręczenia 
kredytu dla spółki „Pro-Medica” przekazywać sukcesywnie do spółki na inwestycje.
Członkowie Komisji w głosowaniu jawnym; 5 głosami „za” przy 0 głosach „przeciw” i 
1 głosie „wstrzymującym”  przyjęli wniosek.

Przewodniczący  Komisji  Idzi  Podwojski  wrócił  do  kwestii  wniosku  o 
wprowadzenie  do  planu  inwestycji  wieloletnich  tytułu  zadania  inwestycyjnego 
dostosowania budynku szpitala do rozporządzenia Ministra Zdrowia (przeniesienie i 
modernizacja bloku operacyjnego, OIM, izba przyjęć) z kwotą 4 mln zł w rozbiciu na 
lata 2011-2014.

Skarbnik Miasta Jarosław Wróbel zwrócił uwagę, że powinno zostać wskazane 
źródło sfinansowania tych wydatków.

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Jerzy Czepułkowski – wprowadzenie tytułu 
inwestycyjnego do inwestycji wieloletnich jest już gwarancją finansowania. W 2011 
roku wpisać chociaż 1 mln zł na to zadanie. Natomiast źródłem sfinansowanie byłaby 
tegoroczna nadwyżka budżetowa. Prezydent może wniosek uwzględnić lub nie. 



Te 4  mln  zł  należy rozpisać na kolejne  lata  do  roku 2014.  Dlatego też  wniosek 
powinniśmy skierować jednak w pierwszej kolejności do Prezydenta Miasta, aby się 
z nim zapoznał a do wiadomości Komisja Budżetowa i Rozwoju Gospodarczego.

Radny  Ireneusz  Dzienisiewicz  –  zaproponował  również  bezpośrednie 
skierowanie  wniosku  do  Prezydenta  Miasta.  Może  udałoby  się  przekonać  Pana 
Prezydenta do pilnej potrzeby znalezienia tych środków w budżecie miasta i wtedy 
taka pozycja mogłaby być wprowadzona autopoprawką. Należy wrócić do tematu na 
posiedzeniu Komisji w m-cu styczniu 2011 roku.

Wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  Jerzy  Czepułkowski  -  rozważenie 
możliwości  wprowadzenia  do  planu  inwestycji  wieloletnich  tytułu  zadania 
inwestycyjnego  dostosowania budynku szpitala do rozporządzenia Ministra Zdrowia 
(przeniesienie i modernizacja bloku operacyjnego, OIM, izba przyjęć) z kwotą 4 mln 
zł w rozbiciu na lata 2011-2014, po 1 mln zł w każdym roku.
Członkowie Komisji  w głosowaniu jawnym;  5 głosami  „za”  -  jednomyślnie  przyjęli 
wniosek.

Przewodniczący Komisji Idzi Podwojski poddał pod głosowanie wniosek, aby 
w  przyszłorocznym  budżecie  miasta  200  tys.  zł  przeznaczyć  na  dofinansowanie 
zakupu  tomografu komputerowego dla spółki „Pro-Medica”.
Członkowie Komisji  w głosowaniu jawnym;  5 głosami  „za”  -  jednomyślnie  przyjęli 
wniosek.

Komisja przyjęła następujące wnioski do projektu budżetu miasta Ełku na 2011 roki 
skierowała je do Prezydenta Miasta:
1) Rozważenie  możliwości wprowadzenia do planu inwestycji  wieloletnich tytułu 

zadania  inwestycyjnego   dostosowania  budynku  szpitala  do  rozporządzenia 
Ministra Zdrowia (przeniesienie i modernizacja bloku operacyjnego, OIM, izba 
przyjęć) z kwotą 4 mln zł w rozbiciu na lata 2011-2014, po 1 mln zł w każdym 
roku.

2) W przyszłorocznym budżecie miasta środki finansowe uwalniane z poręczenia 
kredytu  dla  spółki  „Pro-Medica”  przekazywać  sukcesywnie  do  spółki  na 
inwestycje.

3) W przyszłorocznym budżecie miasta 200 tys. zł przeznaczyć na dofinansowanie 
zakupu  tomografu komputerowego dla spółki „Pro-Medica”.

Do punktu  4 - ego 
Przewodniczący  Komisji  Idzi  Podwojski  poinformował,  że  na  następne 

posiedzenie Komisji   przygotuje  propozycje  do planu pracy Komisji  na 2011 rok. 
Prosi również członków o zgłaszanie swoich propozycji.

Do punktu  5- ego
 Skarbnik Miasta Jarosław Wróbel omówił projekt uchwały w sprawie zmian 

w budżecie miasta Ełku na 2010 rok:
w  zakresie  wydatków  realizowanych  i  nadzorowanych  przez  Wydział 

Promocji i Spraw Społecznych:
Przeniesienia w wydatkach Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej. Wydatki 

na zasiłki stałe /85216/ i zasiłki okresowe /85214/ będą niższe niż zakładano. Brak 
natomiast wystąpi w rozdziale 85214 § 4330 (opłaty za pobyt mieszkańców miasta w 
Domu  Pomocy  Społecznej).  W  latach  ubiegłych  umieszczano  średnio  4  osoby 
rocznie,  w  roku  2010  r.  umieszczono  8  osób,  średnia  opłata  za  osobę  wynosi 
2000,24 zł.Z uwagi  na zwolnienia chorobowe wydatki  w § 4120 (roz.85219) będą 
niższe  niż  planowano  (nie  nalicza  się  FP  za  czas  choroby),  nie  zostaną  także 
wykorzystane środki na szkolenia pracowników. Zwiększone zatrudnienie w usługach 



opiekuńczych  wiąże  się  ze  zwiększonymi  potrzebami  w  pozostałych  rozdziałach 
(doliczenie FŚS, wydatki na dodatkowe badania, bhp itp.).

w  zakresie  wydatków  realizowanych  i  nadzorowanych  przez 
Pełnomocnika Prezydenta Miasta ds. Profilaktyki Alkoholowej i Narkomanii:

Utworzenie paragrafów 4120 (Fundusz Pracy) i 4110 (Składki ZUS 
pracodawcy) w związku z utratą dotychczasowego źródła dochodu pracownika 
zatrudnionego do realizacji zadań Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych na 2010 rok. 
Osoba  zatrudniona  w  charakterze  pedagoga  ulicznego  złożyła  oświadczenie 
o utracie dotychczasowego źródła dochodu w związku, z tym za wykonaną pracę 
przysługuje jej wynagrodzenie z dodatkowymi świadczeniami.
Członkowie Komisji przystąpili do zaopiniowania projektu uchwały.
W  głosowaniu  jawnym;  5  głosami  „za”  -  jednomyślnie  członkowie  Komisji 
zaopiniowali pozytywnie projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Ełku na 
2010 rok.

* * *
Skarbnik Miasta Jarosław Wróbel omówił projekt uchwały zmieniający uchwałę 

Nr  LX/541/10 z dnia 28 września 2010r.  w sprawie  określenia wysokości  stawek 
podatku od nieruchomości na 2011r. Projekt zawiera zmianę brzmienia pkt. 4 w § 1 
ust. 2 w związku ze zmianą ustawy z dnia 12 stycznia 1991 r. o podatkach i opłatach 
lokalnych.
Członkowie Komisji przystąpili do zaopiniowania projektu uchwały.
W  głosowaniu  jawnym;  5  głosami  „za”  -  jednomyślnie  członkowie  Komisji 
zaopiniowali pozytywnie projekt uchwały zmieniający uchwałę  Nr LX/541/10 z dnia 
28  września  2010r.  w  sprawie  określenia  wysokości  stawek  podatku  od 
nieruchomości na 2011r.

* * *
Skarbnik  Miasta  Jarosław  Wróbel  omówił  projekt  uchwały  w  sprawie 

określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych na 2011 r. Projekt 
zawiera obniżone stawki z stosunku do obowiązujących w 2010 roku. Wprowadzono 
również  podział  pojazdów zgodnie  z  ustawą  o  podatkach  i  opłatach  lokalnych  z 
uwzględnieniem stawek minimalnych i maksymalnych. Szacowane dochody z tego 
podatku w 2011 roku będą niższe o około 100 tys. zł. Nie jest to jednak pewny wynik,  
gdyż może one się zmieniać, biorąc pod uwagę rejestrujących samochody w naszym 
mieście. Jest to nasz jedyny podatek, który jest mobilny. 
Członkowie Komisji przystąpili do zaopiniowania projektu uchwały.
W  głosowaniu  jawnym;  5  głosami  „za”  -  jednomyślnie   członkowie  Komisji  
zaopiniowali  pozytywnie projekt  uchwały  w sprawie  określenia wysokości  stawek 
podatku od środków transportowych na 2011 r.

* * *
Przewodniczący Komisji  Idzi Podwojski zwrócił się o zaopiniowanie projektu 

uchwały  w  sprawie  ustalenia  wynagrodzenia  Prezydenta  Miasta  Ełku  Tomasza 
Mariusza Andrukiewicza.
Członkowie Komisji przystąpili do zaopiniowania projektu uchwały.
W  głosowaniu  jawnym;  5  głosami  „za”  -  jednomyślnie  członkowie  Komisji 
zaopiniowali  pozytywnie  projekt  uchwały  w  sprawie   ustalenia  wynagrodzenia 
Prezydenta Miasta Ełku Tomasza Mariusza Andrukiewicza.

* * *
Pełnomocnik  ds  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych  i 

Narkomanii Irena Podlecka poinformowała, że projekt uchwały w sprawie  uchylenia 
Uchwały Nr L/469/10 z dnia 30 marca 2010r. w sprawie zawarcia Porozumienia z 
Gminą Ełk dotyczącego powierzenia Gminie Miastu Ełk zadania w zakresie porad 



mieszkańcom  Gminy  Ełk  w  Punktach  Konsultacyjnych  prowadzonych  w  ramach 
Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2010 
rok  oraz  Miejskiego  Programu  Przeciwdziałania  Narkomanii  na  lata  2009-2012. 
zostanie wycofany z programu sesji Rady Miasta. Nie ma potrzeby podejmowania tej 
uchwały.

Do punktu  6- ego
 W tym punkcie nie zgłoszono dodatkowych tematów.

Na tym posiedzenie i protokół zakończono. 

Protokółowała:
       Przewodniczący Komisji

Małgorzata Stachowiak           
       Idzi Podwojski   


	Ponadto w posiedzeniu udział wzięli:

